

東海大學哲學系

會議徵文

東海大學哲學系謹此邀請人文學門學者參與「解讀中國哲學文本—理論、個案與實踐」(Interpreting Chinese Philosophical Texts—Theories, Case Studies and Praxis) 國際學術研討會並撰寫論文。

中國哲學研究的傳統中，學者不斷回到歷史中的文本，由其中發掘出不同的意義。學者所見的不同，有時候固然與個人學養相關，有時候卻植基於他們對於文本解讀的理解。由於學者對於如何解讀文本，有不同的觀點，他們由文本中發現不同的意義。有那些不同的詮釋理論？它們之間孰優孰劣？它們如何影響文本的解讀？

本會議邀請海內外學者，共同反思此一中國哲學研究的根本問題，並就下列三項議題發表論文：

1. 理論：哲學文本的詮釋理論
2. 個案：不同詮釋理論如何影響個別中國哲學文本的解釋
3. 實踐：中國哲學文本的詮釋

其他會議相關事項如下：

1. 時間：2018 年 4 月 20-21 日（週五、六）。
2. 地點：東海大學哲學系。
3. 主辦單位：東海大學哲學系。
4. 語言：中文/英文。
5. 論文題目、摘要及 CV 須於 2017 年 8 月 25 日(五)前以電郵寄至：fonghsiu@thu.edu.tw。
6. 會議籌備委員會於 2017 年 9 月 11 日(一)前決定可接受發表的論文。
7. 會議論文於 2018 年 3 月 23 日(五)前提交。
8. 任何詢問可聯絡：林楓琇小姐，電話：04-23590420，電郵信箱：fonghsiu@thu.edu.tw。

*附件：投稿表格

**發佈日期：2017 年 6 月 15 日

Department of Philosophy
Tunghai University

Call for Papers

The Department of Philosophy at Tunghai University hereby invites scholars from all disciplines in the humanities to propose papers for the international conference “Interpreting Chinese Philosophical Texts—Theories, Case Studies and Praxis” (解讀中國哲學文本—理論、個案與實踐).

Traditionally, scholars studying Chinese philosophy keep returning to classical texts to rediscover different meanings. Sometimes scholars interpret these texts differently because of the differences of their personal backgrounds, but sometimes it is because of the methodologies they employ. Which different hermeneutic theories are there? How to decide among them? How do such theories figure in the interpretation of classical texts? Scholars are invited to present papers at the conference to reflect upon this fundamental issue for the study of Chinese philosophy. Papers to be presented should fall under one of the following three categories:

1. Theories: Hermeneutic theories for the interpretation of philosophical texts.
2. Case Studies: How different hermeneutic theories affect the interpretation of a particular Chinese philosophical text?
3. Praxis: Interpretations of Chinese philosophical texts.

Details about the conference are as follows:

1. Dates: April 20 (Friday) – 21 (Saturday), 2018.
2. Venue: Department of Philosophy, Tunghai University, Taichung.
3. Organizer: Department of Philosophy, Tunghai University.
4. Languages: Chinese and English.
5. Paper proposals (title, abstract and CV) should be e-mailed to fonghsiu@thu.edu.tw by August 25, 2017.
6. The Conference Organizing Committee (COC) will inform authors of the acceptance of their proposals for presentation at the conference by September 11, 2017.
7. The full-paper should be submitted no later than March 23, 2018.
8. All enquiries could be directed to conference assistant Miss Fong-Hsiu Lin, e-mail: fonghsiu@thu.edu.tw.

*Attachment: Proposal Form

**Date of announcement: June 15, 2017

Proposal Form

東海大學哲學系

「解讀中國哲學文本—理論、個案與實踐」國際學術研討會
Interpreting Chinese Philosophical Texts—Theories, Case Studies and Praxis

April 20-21, 2018

論文作者 Paper Author	姓名：	服務單位 Institutional Affiliation	
	Name：	職 稱 Position	
		信 箱 E-mail	
論文題目 Paper Title	中文：		
	English：		
論文提要 Paper Abstract			

研討會助理：林楓琇

Conference Assistant: Miss F.H. Lin

E-mail : fonghsiu@thu.edu.tw

Fax : 886-4-2359-0420